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WOORD VAN DE
VOORZITTER

Voor u ligt de tweede editie van de
Oogstkrant. Als boeren hebben we in
vele opzichten te maken gehad met
een bijzonder afgelopen jaar. Om in
aanmerking te komen voor
hectaresteun moeten we dit jaar
allemaal deelnemen aan het nieuwe
gemeenschappelijke
landbouwbeleid, en dat is niet alleen
voor ons wennen, maar ook voor de
uitvoerende instantie RVO. Tot en
met vorig jaar moesten alle boeren
individueel voor 15 mei alle beplante
hectares en de geteelde gewassen
opgeven voor de hectaresteun. Zo
kan elke vierkante meter via
satellieten gecontroleerd worden of
we ons aan de regels houden. Als
voorbeeld op ons bedrijf van 65
hectare hadden wij 22 percelen die
gecontroleerd moesten worden. Met
het nieuwe GLB zijn de regels
veranderd en moeten we
bufferstroken, sloten, het talud en
het beplante gewas apart melden,
wat nu resulteert in 147
perceelsnummers die allemaal
gecontroleerd moeten worden. Dit
invullen is zo'n enorme klus
geworden dat dit als individuele boer
niet meer te doen is zonder hulp van
een extern bureau. En dan hebben
we het nog niet eens over het vele
werk aan controles. Helaas blijkt uit
recente berekeningen van LNV dat
het budget voor het uitbetalen van
de hectare premie niet voldoende is.
Vooral boeren die veel groene
diensten (eco-regelingen) hebben
geleverd, zijn hier de dupe van. Dat is
heel jammer voor de inspanning die
deze boeren geleverd hebben en het
vertrouwen en het nieuwe GLB-
systeem.

Als boeren werken we in de
openlucht, dus zijn we erg
afhankelijk van het weer, en dat
bestond dit jaar uit extremen. Na een
nat voorjaar, waardoor er laat
gezaaid en gepoot kon worden, was
de zomer tot augustus behoorlijk
droog, waardoor de groei
stagneerde. 

Vanaf augustus werd het vochtiger
en is er nog aardig wat bijgegroeid.
Maar hierdoor kon de deadline van
aardappeloogst voor 1 oktober niet
worden gehaald, om de simpele
reden dat de aardappels niet
afgehard zijn en daardoor niet van
het loof af willen en niet te bewaren
zijn door rooischade. Helaas is begin
oktober enorm veel regen gevallen
en lijkt er geen einde te komen aan
de neerslag. Met man en macht
wordt nog geprobeerd om de laatste
aardappelen uit de grond te krijgen,
maar dit valt niet mee. 

Ook hebben we dit jaar te maken
met dalende opbrengstprijzen en
behoorlijk gestegen kosten. Als
boeren laten we ons niet zo snel van
de wijs brengen en kijken alweer uit
naar teeltjaar 2024 en gaan er met
elkaar weer tegenaan.

Ik wens iedereen veel leesplezier.

Gerko Brink 
Voorzitter Boermarke
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DE OOGST VAN
2023

Het oogstseizoen zit er weer op. Als
akkerbouwers en veehouders maken
we de balans op van het jaar 2023.
De sterk wisselende
weersomstandigheden dit seizoen
hebben duidelijk invloed gehad op
de gewasopbrengsten. De
akkerbouwgewassen presteren
gemiddeld wat minder dan vorig
jaar, terwijl veehouders juist hoge
gras- en maisopbrengsten zien.

Na een late start van het
groeiseizoen door een nat en koud
voorjaar kregen de jonge gewassen
te maken met een hete en droge
junimaand. Augustus was
daarentegen somber en nat.
September was weer zonnig met
voldoende neerslag, waardoor de
latere gewassen nog flink konden
doorgroeien. Volgens het KNMI past
het beeld van deze zomer in het
veranderende klimaat: zonnige en
warme zomers met een grillig
neerslagpatroon, waarbij langdurige
droge en natte periodes elkaar
afwisselen.

De leden van de Boermarke Zeijen
bewerken 1.700 hectare
landbouwgrond waar onder andere
aardappelen, granen, gras, snijmais,
suikerbieten en uien worden geteeld.
Het verloop van de teelt van de
gewassen verliep uitdagend:

Aardappelen (500 hectare): 
De aardappelteelt was dit jaar een
grote uitdaging vanwege
verschillende redenen. De
aardappelen werden laat in de grond
gezet door de natte
omstandigheden en kou na het
poten. In juli kwam de groei goed op
gang, maar de phytophoradruk was
hoog. 

Ondanks frequente bespuitingen
werden in veel percelen
aantastingen gevonden. Ook rot
door natte plekken in percelen
vereiste extra aandacht voor de
bewaring van de aardappelen.
Minder zonuren, late pootdata en
een wisselend tal verklaren
gemiddeld genomen over de hele
linie, bij pootgoed, consumptie- en
zetmeelaardappelen, een redelijke
opbrengst.

Granen (55 hectare):
De granen worden voornamelijk
geteeld voor veevoer en bier. Gerst
en tarwe worden geteeld als
rustgewas. Het weer tijdens de
oogstperiode was ongunstig, met
regen op een ongelukkig moment.
Hierdoor kon pas vanaf half augustus
geoogst worden. In de rijpe tarwe
ontstond schot door de natte
periode met hoge temperaturen, wat
het oogsten bemoeilijkte. De
opbrengsten vielen lager uit dan
vorig jaar en de prijzen zijn gedaald.
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Grasland en snijmais: Het gras en
mais worden geteeld voor veevoer
binnen de Boermarke. Ondanks
aanvankelijke zorgen over de
voorraden vanwege tegenvallende
opbrengsten in voorgaande jaren,
kon er dit jaar bovengemiddeld gras
en mais geoogst worden. De
krachtvoerkosten bleven hoog ten
opzichte van de melkprijs, die
gedaald is. De vooruitzichten voor de
melkprijs zijn positief, met stijgende
noteringen door een tegenvallende
wereldwijde productie.

Uien (50 hectare):
Het was een uitdagend jaar voor de
uienteelt door een koud en nat
voorjaar, laat planten, schrale
oostenwinden en lange droogte in
juni. Ondanks deze uitdagingen
bleken de uienopbrengsten goed tot
zeer goed, afhankelijk van de
ondergrond en de mogelijkheid tot
beregenen. Enkele percelen hadden
last van diknekken, vooral in nattere
gebieden.

De vraag naar akkerbouwproducten en zuivel blijft wereldwijd toenemen door
de sterke bevolkingsgroei. Nieuwe uitdagingen zoals klimaatverandering,
veranderende geopolitiek, gentech en kunstmatige intelligentie (data) vragen
om samenwerking, innovatie en blijvende investeringen in onze bedrijven.
Onderstaande afbeelding geeft goed weer met welke uitdagingen we als
boer/sector te maken hebben:

Gemaakt door Pennestreek.nl | Nieuwe Oogst



Familie Brink, Zeijerlaar
De familie Brink heeft het afgelopen jaar geïnvesteerd in comfort voor de
koeien en voor de boer. Gerko zegt: "Voor de koeien zijn we overgestapt van
ligboxen gevuld met zaagsel naar koeienmatrassen waar de koeien zachter op
kunnen liggen. Tevens zorgen deze matrassen voor enorme arbeidsverlichting
voor de boer, omdat er nu alleen 's ochtends en 's avonds een klein beetje
zaagsel gestrooid hoeft te worden, zodat de ligplekken droog blijven." "Ook is
er geïnvesteerd in arbeidsverlichting met een shoveltje waarmee de
voerwagen elke dag kan worden gevuld. Door zijn wendbaarheid kan het
shoveltje ook voor vele andere acties worden ingezet."
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ONTWIKKELINGEN
OP DE

BOERENERVEN
Om de bedrijven up-to-date te houden en bij te blijven met de nieuwste
ontwikkelingen, wordt er veel geïnvesteerd op de bedrijven. Iedere boerderij
ontwikkelt zich op een eigen wijze en bevindt zich in een andere fase (is er
opvolging, is het bedrijf net overgenomen, of is het bedrijf aan het afbouwen).
Iedere investering die gedaan wordt, wordt altijd weloverwogen: levert de
investering voldoende op (met andere woorden: verdienen we de investering
terug)? Kan het betaald worden? Wat is het risico van de investering? Kan de
volgende generatie er iets mee? Helpt de investering in de uitdagingen van de
toekomst? Kortom: genoeg om over na te denken voordat er een beslissing
wordt genomen over de aanschaf van iets.

Hieronder geven de leden aan waarin ze dit jaar geïnvesteerd hebben:



Familie Zeldenrijk, Hooidijk
Dit jaar heeft de familie Zeldenrijk geïnvesteerd in zonnepanelen op de schuur.
Er liggen 160 zonnepanelen, goed voor 70.000 kWh. Anton zegt: "Door de
zonnepanelen willen we meer energieneutraal worden. Helaas is het
elektriciteitsnet vol en netverzwaring zit er voorlopig niet in. Dus zullen we
geduld moeten hebben voordat we volledig rendement hebben van deze
investering."

Fam. Bosma, Zuidvelde
Bij de familie Bosma hebben ze geïnvesteerd in een kluiten/stenenscheider.
Deze machine wordt gebruikt bij de aardappeloogst. Sander Bosma zegt: "De
machine zorgt ervoor dat de aardappels na de oogst vrij worden van stenen en
kluiten. Dit was eerst handwerk. Dat dit nu automatisch gaat, scheelt veel tijd
en verhoogt de kwaliteit van de aardappelen die we afleveren."
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Benieuwd hoe deze machine werkt? Scan op de QR voor een video.



Familie Schoenmakers, Noordse Veld
Begin 2023 heeft de familie Schoenmakers geïnvesteerd in een Zocon
Greenkeeper met een werkbreedte van 8 meter. Henk zegt: “Dit is een
multifunctionele machine die ingezet kan worden voor het beluchten van de
bodem en het verwijderen van onkruid, dood gras en mos. Door meer licht en
lucht op het veld te brengen, worden grassen sterker en kan er meer
opbrengst worden behaald.” Stefan vervolgt: “Ook is de machine geschikt voor
het doorzaaien van grasland en kale plekken in het grasland. Door klaver door
te zaaien, wordt stikstof gebonden uit de lucht en wordt er meer eiwit van
eigen land gehaald. Ook gebruiken we deze machine voor het doorzaaien van
kruidenrijk grasland. Hierdoor blijven de koeien gezonder en is er meer
bodemleven.”

Familie Schemmekes, Roozand
Bij de familie Schemmekes hebben ze geïnvesteerd in ventilatoren in de stal.
Jard zegt: "Omdat de zomerdagen tegenwoordig flink warm kunnen worden,
hebben we ventilatoren geplaatst om de koeien verkoeling te geven. Zo geven
we de koeien meer comfort en hopen we de productie op peil te houden."
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Familie Dussel, Peest
De familie Dussel heeft dit jaar geïnvesteerd in een beregeningshaspel. Evert
zegt: “Nu de zomermaanden steeds droger lijken te worden, moeten we toch
beregenen om een goede opbrengst van het land te krijgen. Ook hebben we
de voergoten in de koeienstal een nieuwe coating gegeven. Hierdoor blijft het
voer van de koeien langer fris, wat de voeropname vergroot en hopelijk
uiteindelijk ook leidt tot een hogere melkproductie.”
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VERKOOP
STREEKPRODUCTEN

De grootste inkomensbron voor de
bedrijven in de Boermarke Zeijen
komt voort uit de afzet van hun
akkerbouwproducten, vlees en melk
naar coöperaties en verwerkende
industrieën die de producten
omzetten in hoogwaardige
goederen. De melk wordt verwerkt
tot zuivelproducten, zoals kaas, verse
dagzuivel, babyvoeding, oudere
voeding, ingrediënten voor
medicijnen en talloze andere
producten. De zetmeelaardappelen
worden verwerkt tot zetmeel, dat
wereldwijd in diverse producten
wordt gebruikt. De suikerbieten
worden omgezet in suiker, dat wordt
toegepast in tal van
voedingsmiddelen. 

Een aantal leden verkoopt ook een
klein deel van hun producten
rechtstreeks aan consumenten in de
omgeving. Ze doen dit omdat ze het
waardevol vinden om in contact te
staan met de consumenten
/omgeving en te laten zien wat ze
verbouwen/produceren.

Bij de familie Emmens (Zuidersstraat
5, Zeijen) zijn heerlijke uien en
aardappelen te koop bij hun
kraampje langs de weg.

Bij de familie Bosma uit Zuidvelde
kun je op donderdag hun
boerderijwinkel bezoeken voor
aardappelen, uien, rode en gele
bieten. Daarnaast verkopen ze
varkens- en rundvlees van hun eigen
vee. De varkens lopen buiten, in
verschillende stroken akkers en bos.

Bij de familie Bonder (Asserstraat
128, Ubbena) kun je dagverse eieren
halen bij hun kraampje langs de
weg.

Bij de familie Zeldenrijk (Hooidijk 3,
Zeijen) kun je rundvlees kopen op
afspraak en 2 à 3 keer per jaar is er
een verkoopdag. Op Zeijen.nu wordt
deze dag altijd vermeld.
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De grote egelskop. Een zeldzame plant die groeit op de ijsbaan in Zeijen.
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ACTIVITEITEN IN
2023

Jaarlijkse Boermarke werkdag
De Boermarke beheert gezamenlijk een machinepark. Deze machines worden
gezamenlijk aangeschaft en onderhouden. Het betreft machines die niet vaak
door eenieder worden gebruikt, waaronder een zaaimachine, greppelvrees,
landrol, kilverbak en klepelmaaier, samen goed voor 16 machines. Ze staan bij
Boermarke-lid Willem Luinge aan de Rheeërweg.

De laatste machines die zijn aangeschaft, zijn een schijvenzaaimachine en een
graszodenfrees. Met de schijvenzaaimachine kunnen we makkelijker
gras/klaver inzaaien, en met de graszodenfrees kan zogenaamde
groenbemester worden gefreesd voordat er wordt geploegd. Dit bespaart op
het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen. De investering in deze twee
duurzame machines is mede mogelijk gemaakt door de provincie Drenthe.

Omdat de machines onderhouden moeten worden, wordt er jaarlijks een
'Boermarke werkdag' georganiseerd. Dit jaar was dat op 18 februari. De
machines zijn toen weer doorgesmeerd en van nieuwe slijtdelen voorzien. Alles
was weer spik en span voor het nieuwe seizoen. Daarnaast zijn er boompjes
geplant langs het Hardenbergspad, en met de bosmaaier is alles weer strak
gemaakt.
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Via wildcamera’s data verzamelen over akker- en weidevogels
Boermarke Zeijen heeft deelgenomen aan een predatieonderzoek van akker-
en weidevogels. Omdat we het belangrijk vinden akker- en weidevogels zoveel
mogelijk te beschermen, werken we met zogenaamde wildredders op de
trekkers.

Met de wildredders kunnen we sneller ontdekken waar de akker- en
weidevogels broeden. Vorig jaar zijn er aardig wat nesten gevonden, maar
helaas bleken deze snel leeggeroofd. Dit probleem doet zich voor in meerdere
gebieden in Drenthe. Predatie is een van de factoren die van invloed is op de
akker- en weidevogelstand. De wens bestaat om meer inzicht te krijgen in de
rol van verschillende predatoren. Om die reden hebben FBE Drenthe,
Landschapsbeheer Drenthe, Agrarisch Natuur Drenthe en de provincie
Drenthe het initiatief genomen om onderzoek te doen in vier
weidevogelgebieden in Drenthe: Boermarke Zeijen, Boermarke Westdorp,
Rolderdiep en de Broeklanden. Op basis van objectieve onderzoeksresultaten
willen de betrokken partijen hun vervolgstrategie bepalen.

Boermarke Zeijen heeft 4G wildcamera's geplaatst bij de nesten, zodat op een
zeer nauwkeurige manier kon worden bekeken wat er met de nesten
gebeurde. De foto's die werden gemaakt, zijn gebruikt voor het onderzoek.
Door data te verzamelen (meten is weten) hopen we een bijdrage te leveren
aan het onderzoek en zo de akker- en weidevogels beter te kunnen
beschermen. Boermarke Zeijen, vertegenwoordigd door Gerko Brink, was de
eerste in het onderzoek die een kievitsnest heeft gevonden.

Uitwisseling Brabant - Drenthe
Op 8 maart heeft Gerko Brink, samen met RMA - Sensortechnology for
growers, een presentatie gegeven over de Boermarke en het 'Duurzaam
Agrarisch Waterbeheer Boermarke Zeijen'. Het doel was om met behulp van
data, metingen en modellen het waterbeheer in het gebied beter af te
stemmen op de lokale behoeftes, zonder concessies te doen aan de
waterkwaliteit. De data is verzameld met behulp van 21 bodemsensoren die in
het gebied zijn geplaatst, een weerstation en analyses van de waterkwaliteit
uit het gebied.
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Omdat er bij het Waterschap Aa en Maas een identiek project loopt, wilden ze
graag weten hoe wij het project hebben ervaren. Het grote verschil is dat het
project bij ons door de boeren is bedacht en bij Waterschap Aa en Maas door
het waterschap zelf. Het waterschap was dan ook onder de indruk van de
samenwerking die de boeren onderling hebben en met het Waterschap
Noorderzijlvest.

Onderhoud Brink Zeijen
Op donderdag 9 maart heeft de Bousema Groep kalk gestrooid tussen de
bomen op het gras van de Brink. Omdat we de bomen en het gras graag goed
willen onderhouden, hebben we een bodemonderzoek laten uitvoeren.
Daaruit bleek dat de pH van de bodem veel te laag was (3) en dus erg zuur. Bij
een lage pH-waarde wordt de bodem zuur en gaat deze achteruit. Er groeien
steeds minder niet-zuurbestendige soorten, waardoor de diversiteit aan
beplanting afneemt en de biodiversiteit achteruitgaat. En dat willen we niet.

Door kalk op de Brink te strooien, verhogen we de pH-waarde van de bodem.
Op deze manier houden we de bodem en de bomen gezond.

Eerste Inspirerende Jongerenavond
De jeugd heeft de toekomst. Daarom vonden wij het hoog tijd om een avond
te organiseren voor de jongeren uit de Boermarke Zeijen en omstreken. De
jongeren van het Drents Agrarische Jongeren Kontact waren ook uitgenodigd.
De avond vond plaats op 18 maart bij Hingstman en er waren 22 jongeren
aanwezig.

Voor deze avond hadden we twee sprekers. Gerko Brink heeft de jongeren
verteld wat de boermarken zijn, en dan specifiek voor Zeijen. Hij heeft verteld
over het gezamenlijke machinepark en het verhuur van de jacht. Daarnaast
vertelde hij over de (lopende) projecten die we met elkaar oppakken. Hij heeft
mooi kunnen vertellen wat eeuwenoude boermarken kunnen betekenen in
deze uitdagende tijden.
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Daarnaast heeft Theo Mulder ons meegenomen in de fascinerende wereld van
de bodem. Hij liet ons heel beeldend zien via een appel (wat de wereld
voorstelt) die hij steeds kleiner sneed hoeveel goede beteeldbare gronden er
zijn op aarde: slechts 3%. Een voorrecht om op deze gronden te mogen werken
en wonen, maar ook een grote verantwoordelijkheid. Ook vertelde hij over de
'grootste lek' in onze kringloop: de mens. De mest van de mens zou terug het
land op moeten om de kringloop meer sluitend te kunnen krijgen. Daar is nog
wel werk aan de winkel, het riool(water) is nog te veel vervuild om op het land
te kunnen gebruiken. Theo heeft als visie dat 'de boer de dokter van de
toekomst wordt'. Er zal veel meer geïnvesteerd moeten worden in de
gezondheid van ons voedsel. Nu is dat nog te veel onderbelicht en is het
landbouwbeleid te veel gericht op lage kostprijs en hoge opbrengsten.

Boermarke zaait 5 km bloemenranden
Afgelopen mei is er in totaal langs de akkers en weilanden van de Boermarke 5
km bloemenranden ingezaaid. Herjan Emmens (akkerbouwer uit Zeijen, 25
jaar) en Roy Dussel (22 jaar, boerenzoon van melkvee- en akkerbouwbedrijf
Dussel uit Peest) hebben dit gedaan met een 1 meter brede zaaimachine van
Combidrain.

Dit idee voor het zaaien van de bloemenranden is ontstaan doordat we
gebruik konden maken van de zaaimachine van Combidrain en omdat we al
een aantal jaren ervaring hebben met het zaaien van de bloemenranden in de
Boermarke door ons project ‘Voorsorteren GLB’. Door regelgeving mogen we
langs (droge) sloten geen mest en bestrijdingsmiddelen meer aanbrengen
(variërend van 1 tot 3 meter uit de sloot). Deze stroken zorgen voor behoorlijke
onkruiddruk in de akkerbouwgewassen. Bij wijze van experiment zijn deze
stroken nu dus ingezaaid met een mengsel geschikt voor broedende
akkervogels en bijen. Dit mengsel bevat onder andere klaproos, koolzaad,
korenbloem, boekweit, zonnebloemen en nog veel meer soorten granen. De
resultaten van de bloemenranden vielen hier en daar tegen. De droogte van de
maand juni was daar de grootste reden voor.

We zijn blij met de mogelijkheid om dit te kunnen proberen en dit wordt
mede mogelijk gemaakt door de provincie Drenthe en LNV. Dit is het laatste
jaar dat we meedoen aan het IBP-VP (Integraal Bestuurlijk Programma - Vitaal
Platteland)-project, waardoor dit soort initiatieven mogelijk zijn.
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Leden volgen cursus ‘Natuurbeheer en ondernemerschap’ 

Met 9 leden van de Boermarke hebben we de cursus ‘Natuurbeheer en
ondernemerschap’ gevolgd. Deze cursus zijn we gestart omdat we in de
toekomst natuur willen beheren in de Broekenloop. De Boermarke Zeijen
werkt al zolang de Boermarke bestaat, in dit gebied. Iedereen die
geïnteresseerd was, kon zich aanmelden. We hebben nu 2 dagen gehad en
eind augustus was de laatste dag.

De cursus is opgesteld voor boeren die land pachten/beheren van
natuurorganisaties of boeren die zelf natuur hebben ontwikkeld. De cursus
richt zich vooral op het beheer van (natuurlijke) graslanden. De eerste dag
hebben we ‘grote’ thema’s behandeld zoals klimaat en stikstof, biologische
processen en de bodem. De vraag ‘Wat is natuur?’ bleek al ingewikkeld. Ook
kregen we uitleg over biodiversiteit en hoe het systeem van biodiversiteit
(voedselpiramide of web) in elkaar zit. Het middagprogramma van de cursus
was in de Broekenloop. Daar hebben we gehoord wat het belang is van
kruidenrijke graslanden: in potentie heeft kruidenrijk grasland een hogere
biodiversiteit. Daarvoor is beheer wel belangrijk: hoe voedselrijker, hoe minder
soorten. Hoe meer variatie, hoe meer soorten en hoe beter het systeem
klappen (bijvoorbeeld van droogte) kan opvangen. We kregen voor de
Broekenloop een aantal tips te horen over hoe dit verbeterd zou kunnen
worden, bijvoorbeeld door maaibeheer.

De tweede dag hebben we uitleg gekregen over onderzoeken naar de
insectenpopulatie. Er blijkt een achteruitgang van insecten op het land en een
toename van zoetwaterongewervelden. Hoe dat komt, moet nog veel over
geleerd worden. Maar dat verstedelijking en de landbouw daar invloed op
hebben is zeker. De verbeterde waterkwaliteit waar al jaren aandacht voor is,
heeft de insecten in het water geholpen. Daarnaast is er ingegaan op de
gedragscode natuur, soorten op de rode lijst en beschermde soorten. Daarna
kregen we uitleg over hoe je graslandtypen en ontwikkelingsfasen kunt
bepalen.

Deze theorie hebben we toegepast in de praktijk op de grond van de
Boermarke die in de winter als ijsbaan wordt gebruikt. In groepjes gingen we
te werk en moesten we soorten gaan determineren. Er bleken al veel
interessante planten te staan, zoals grote ratelaar, moeraswals stro,
zilverschoon, gele lis, kruipende boterbloem. De cursusleider was enthousiast
over dit stukje natuur en denkt dat het al tegen de fase ‘vochtig hooiland’
aanzit. Dit is o.a. te danken aan het maaibeleid en het water dat ieder jaar op
het land wordt gebracht voor het schaatsen. Als tip gaf hij nog mee om het
water langer vast te houden na het schaatsseizoen. In overleg met iedereen is
dit misschien mogelijk.

Uiteindelijk ontvingen 10 leden van de Boermarke het certificaat. We zijn blij
met de mogelijkheid om dit te kunnen proberen en dit wordt mede mogelijk
gemaakt door de provincie Drenthe en LNV. Dit is het laatste jaar dat we
meedoen aan het IBP-VP (Integraal Bestuurlijk Programma - Vitaal
Platteland)-project, waardoor dit soort initiatieven mogelijk zijn.



Nieuwe landbouwgedeputeerde bezoekt Boermarke Zeijen
Afgelopen 30 augustus heeft de nieuwe landbouwgedeputeerde Jisse Otter
van BBB en zijn partijgenoot Egbert van Dijk, samen met een aantal
medewerkers van de provincie (o.a. van Prolander), de Boermarke bezocht.
Gerko Brink (voorzitter van de Boermarke) en Erik Emmens (volmacht van de
Boermarke) hebben verteld wie we zijn als Boermarke, wat we in het gebied
doen en hoe de bedrijven werken en samenwerken. De verhalen uit de praktijk
werden gewaardeerd.
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NIEUW LID IN DE
BOERMARKE

Aan de Zeijerlaar staat het
biologische kippenbedrijf van Wilrik
Zondervan, 26 jaar oud. Op een
stralende dag in april 2023 nam hij
de beslissing om zijn geboortestad
Leeuwarden achter zich te laten en
zijn geluk te beproeven in het
schilderachtige Zeijen, waar de geur
van vers groen gras de lucht vulde.

Nieuw in Zeijen
Eenmaal aangekomen in Zeijen
voelde hij zich meteen op zijn
gemak. De rustige omgeving en de
warme gemeenschap
verwelkomden hem met open
armen. Velen waren nieuwsgierig
naar zijn verhaal en wat hij hier
kwam doen, namelijk het houden
van kippen, heel veel kippen. Deze
prachtige Dekalb bio-kippen, evenals
Wilrik, hebben hier een fijn thuis
gevonden.

Zonder enig idee van wat hem te
wachten stond, kwam hij hier eind
april 2023 aan. “De bouw
begeleiden,” was wat hem vooraf
was verteld. Zonder voorkennis of
begrip van wat dat precies inhield,
brak 1 mei aan, en het was tijd om
echt te beginnen. Na een
spoedcursus shovel rijden, een
laptop en een gereedschapskist,
werd het hem duidelijk: hij was de
algemene probleemoplosser,
degene die in actie moest komen
wanneer er zich een probleem
voordeed. Hij heeft van alles moeten
doen, van kruipruimtes doorkruisen
om kabels van punt A naar punt B te
brengen, vrachtwagens uitladen,
beton storten, dakpanelen leggen,
monteren en demonteren, tot zelfs
dienen als kantinejuffrouw en
bemiddelaar, en alles daar tussenin. 

Dit alles heeft geleid tot een
waardevolle en onvergetelijke
ervaring, mede mogelijk gemaakt
door de behulpzame buren om hem
heen die altijd klaarstaan om te
helpen wanneer dat nodig is.

Bezoek de boerderij
Dit verhaal is slechts een korte
introductie van wie Wilrik is, wat hij
doet en wat hij van plan is te doen.
Als iemand interesse heeft of
gewoon nieuwsgierig is, is hij of zij
van harte welkom voor een kop
koffie of iets dergelijks. Hij ziet
zichzelf hier nog vele jaren met
plezier wonen en boeren. Hij heeft
alles wat hij nodig heeft en gaat met
trots elke uitdaging aan. Hij voelt
zich bevoorrecht om deel uit te
maken van deze gemeenschap en is
bereid om elke vraag en elk verzoek
om hulp te beantwoorden.
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De kerstboom van de Boermarke in de Bonifatiuskerk te Vries.
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RECEPT:
KRUUDKOEK

Ingrediënten:
500 gram bloem
500 gram bruine suiker
½ liter water
1 zakje bakpoeder
2 eetlepels koekkruiden
2 eetlepels stroop
50 gram boter
1 ei

Bereiding:
Verwarm de oven voor op 150 graden. 

Vet het bakblik met boter en bestuif het met
bloem.

Meng de ingredienten tot een dun klontvrij beslag.

Giet het beslag in het bakblik en bak het ongeveer
60 min in de oven

De koek is gaar wanneer een sateprikker schoon
uit de koek komt.

Kruudkoek is erg lekker bij de koffie

PUZZEL
Aardappel
Akkerbouw
Bieten
Biologisch
Boermarke
Brink
Kerstboom
Kip
Koe
Krant
Melk
Oogst
Schuur
Trekker
Veeteelt
Zeijen



DONATEUR
WORDEN?
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De Boermarke Zeijen streeft ernaar om het tijdschrift "De Oogst" jaarlijks uit
te blijven brengen, boordevol interessante verhalen, ontwikkelingen en
wetenswaardigheden uit onze gemeenschap. Om dit te realiseren nodigen
we u uit om donateur te worden van de Boermarke. 

Uw steun draagt bij aan het delen van onze agrarische ervaringen en het
versterken van de onderlinge band binnen Zeijen en omgeving. Overweeg  
om de Boermarke te steunen en samen met ons de Oogst te laten bloeien. 

Voor meer informatie over de donatie mogelijkheden, neem contact met ons
op via info@boermarkezeijen.nl.
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